
 

 

Vereniging van Nederlandse Gemeenten 

 

 

Datum 

16 mei 2025 

 

 

Onderwerp 

VNG-inbreng debat stikstof 22 mei 

 

Geachte woordvoerders stikstof, 

 

U heeft donderdag 22 mei het plenaire debat over het verslag van de ministeriële commissie 

Economie en Natuurherstel inzake de Stikstofproblemen. De VNG wil u namens gemeenten enkele 

aandachtspunten meegeven. 

 

De VNG heeft de afgelopen maanden drie keer gesproken met de Ministeriële Commissie 

Economie en Natuurherstel om een startpakket aan maatregelen te ontwikkelen dat Nederland uit 

de stikstofimpasse kan halen. Wij hebben daarbij een position paper, een filmpje en een 

bouwstenennotitie ingebracht met concrete oplossingen die hieraan bij kunnen dragen.  

 

In onze reactie op de kamerbrief van 25 april zien we een eerste stap naar een oplossing op de 

lange termijn. Maar waar dit slechts een eerste stap betreft, hadden wij een sprint verwacht die ook 

voor de korte termijn soelaas zou bieden. Verschillende partijen hebben goede voorstellen gedaan, 

maar het is nog steeds onduidelijk of en wanneer de vergunningverlening weer kan starten. De 

samenleving wil en moet door. We moeten woningen bouwen om onze kinderen de kans te bieden 

om hun leven te kunnen voortzetten. We willen onze kinderen een school bieden waarin ze 

comfortabel kunnen leren. We willen dat onze dorpen en steden bereikbaar blijven. En we hebben 

robuuste natuur nodig. 

 

Onze oproep aan u:  

Vraag de minister om met een robuuste aanpak te komen die standhoudt in rechtszalen, waarbij 

oog is voor uitvoerbaarheid, voldoende middelen en capaciteit, en een houdbaar perspectief. Een 

aanpak die zorgt voor genoeg emissiereductie, zodat vergunningverlening weer mogelijk wordt en 

de natuur weer kan herstellen, zoals we in de wet hebben vastgesteld. 

 

Wij vragen de Tweede Kamer om het kabinet aan te moedigen om: 

• Maatregelen te nemen die zo snel mogelijk vergunningverlening weer mogelijk maakt, met 

korte termijneffecten, duidelijke doelen en plannen die echt uitgevoerd worden; 

• Per gebied concreet te maken hoeveel stikstofreductie er al is behaald en hoeveel reductie 

er bereikt moet worden, zodat provincies en gemeenten weten wat hun resterende opgave 

is.  

• Te zorgen voor een aanpak waarbij geld vrij besteed kan worden, zodat regio’s zelf 

oplossingen kunnen kiezen die passen bij hun situatie; 

• Ook te kijken naar de gevolgen voor inwoners en ondernemers en te zorgen voor 

sociaaleconomische ondersteuning waar dat nodig is. 

 

https://vng.nl/nieuws/kabinet-draai-aan-sleutel-die-in-stikstofslot-zit
https://vng.nl/nieuws/kabinet-draai-aan-sleutel-die-in-stikstofslot-zit
https://vng.nl/nieuws/kabinet-moet-sprint-trekken-om-onzekerheden-weg-te-nemen
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Kom met een nadeelcompensatiefonds 

Tot slot vragen wij om een speciaal nadeelcompensatiefonds voor gemeenten en provincies. 

Daarmee kunnen zij zelf maatregelen nemen om stikstof te verminderen, lopende 

gebiedsprocessen voort te zetten en ontwikkelingen weer op gang te helpen. Dit geld moet eerlijk 

verdeeld worden, passend bij de opgave in elk gebied. Het kan bijvoorbeeld worden gebruikt om te 

zorgen dat er compensatie kan plaatsvinden als er landbouwgrond wordt omgezet naar natuur of 

wordt gebruikt voor extensivering. 

 

Indien de minister hier niet in wil bewegen verzoeken wij u hierover een motie in te dienen.  

 


